


Koncepcja pracy doktorskiej mgr M. Kamiń-
skiego jest już dziś prawie dojrzała i rokuje 
wielkie nadzieje. Temat powiązany z Płockiem, 
ciekawy, bogaty i odkrywczy. 

Dzisiejsze spotkanie, przy wypełnionej sali 
Towarzystwa Naukowego Płockiego, przeszło 
moje wszelkie najśmielsze oczekiwania! 

RÓŻA GRALA — dyrektor Biblioteki Miej-
skiej w Płocku: 

W latach 1930—1935 miałam szczęście być 
uczennicą prof. Faustyna Piaska. Pozostał w mo-
jej pamięci, jako nauczyciel zacny, z autoryte-
tem i głęboką wiedzą. Prof. Piasek cieszył się 
ogólną sympatią i szacunkiem wśród młodzieży. 
Jego lekcje chóru stanowiły dla nas wielkie 
przeżycie. Wiedzę naszą wzbogacał różnymi te-
matami, a między innymi szczególnie wiele 
uwagi poświęcał problemom technicznym. 

Prof. Piasek żył w serdecznej przyjaźni z in-
nymi pedagogami, a swoimi kolegami: malarzem 
Czesławem Idźkiewiczem, Janem Pniewskim 
i Kazimierzem Gelinkiem. Tworzyli doborowy 
k w a r t e t ludzi mądrych i zacnych, o któ-
rych się nigdy nie zapomina. Wzruszyłam się 
dzisiejszym spotkaniem. W pamięci odżyła po-
stać niezapomnianego prof. Piaska! 

DR TADEUSZ GARLEJ, prezes Płockiego 
Tow. Lekarskiego: 

Dla mnie praca doktorska mgr Marcina Ka-
mińskiego jest już prawie gotowa. Sama postać 
Faustyna Piaska, jak i epoka, w której żył 
i działał, — wszystko to zostało tak sugestywnie 
przedstawione, że autorowi wystąpienia należą 
się słowa gorącego uznania. 

MGR STANISŁAW KOSTANFCKI, dyrektor 
Biblioteki im. Zielińskich: 

Prof. dr Rajkiewicz, jak zawsze w sposób 
doskonały, scharakteryzował założenia pracy 
doktorskiej dyr. mgr. Marcina Kamińskiego. Po-
stać Faustyna Piaska, zdawałoby się codzienna, 
jest wybitną. O Piasku pisałem w szeregu arty-
kułach. Zamieścił o nim obszerną notę 

w „ŻYCIU MAZOWSZA" prof. dr Czesław Sci-
słowski. Znając energię dyr. Kamińskiego wie-
rzę, że praca monograficzna o Faustynie Piasku 
będzie gotowa już wkrótce. Należy ją zaraz opu-
blikować, jako pilne zamówienie społeczne, a w 
tym winien zadziałać prezes Tow. Naukowego 
Płockiego, mgr inż. Jakub Chojnacki. Obok 
Lachmana będzie to drugie dla Płocka cenne 
dzieło dyr. Kamińskiego! 

WACŁAW MILKĘ, kierownik Domu Kultury 
Dzieci i Młodzieży w Płocku: 

Jestem głęboko wzruszony. Miałem szczęście 
współpracować z prof. Piaskiem w latach 1945 
—1955. Był on przyjacielem Domu Harcerza. 
Należał do naszej Rady. Wykonywał moc prac, 
dostarczał nam repertuaru, zawsze ofiarny i bez-
interesowny. 

Jeździł z naszym zespołem na różne wystę-
py, do miast i wsi, a także za granicę. Nasza 
drużyna Domu Harcerza to kilka młodych po-
koleń. Ciągle gramy, śpiewamy i tańczymy. 
W repertuarze głównie opracowania sprzed lat 
prof. Piaska. Jego „SUITĘ KURPIOWSKĄ" 
wykonywaliśmy w Budapeszcie, odnosząc wielki 
ukces — dla Polski! Ostatnio piosenkami Fau-
tyna Piaska zajęliśmy I miejsce na elimina-

cjach w Kielcach. Przez trzydzieści lat jest on 
duchową siłą naszego zespołu! 

Dziękujemy dyr. Kamińskiemu, że wziął się 
do pracy nad Faustynem Piaskiem. Książka 
o wybitnym płocczaninie winna jak najszybciej 
ukazać się w druku, jako pilne zamówienie spo-
łeczne. 

Po dyskusji nastąpił uroczysty moment wrę-
czania dyplomu honorowego prof. dr. Antoniemu 
Rajkiewiezowi za prace społeczne na rzecz Tow. 
Naukowego Płockiego w 1974 roku. Dyplom 
wręczył prezes Towarzystwa mgr inż. Jakub 
Chojnacki. Następnie wręczone zostały złote od-
znaki honorowe dwum młodym, ofiarnym dzia-
łaczom Domu Kultury Dzieci i Młodzieży 
w Płocku: Jackowi Żagiewskiemu i Wiesławowi 
Pieracińskiemu. 

Komunikat sekretariatu Seminarium Doktoranckiego 
przy Towarzystwie Naukowym Płockim 

W dniu 20 maja 1975 r. w audytorium im. 
Stefana Czarnowskiego Wydziału Nauk Społecz-
nych Instytutu Nauk Politycznych Uniwersyte-
tu Warszawskiego odbyła się publiczna obrona 
rozprawy doktorskiej inż. mgr. Jakuba Choj-
nackiego — prezesa Towarzystwa Naukowego 
Płockiego, dyrektora Zakładów Stolarki Bu-
dowlanej „Stolbud" w Płocku. 

Mgr Jakub Chojnacki obronił rozprawę na 
temat: „Rozwój Płocka pod wpływem budowy 
Mazowieckich Zakładów Rafineryjnych i Petro-
chemicznych". 

Komisji do przewodów doktorskich przewod-
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niczył doc. dr Artur Bodnar — dyrektor Cen-
tralnego Ośrodka Metodycznego Nauk Politycz-
nych UW. Promotorem był prof. dr Antoni Raj-

kiewicz — kierownik Seminarium Doktoranckie-
go przy TNP, a recenzentami: prof. dr Stefan 
Ignar z SGGW — przewodniczący Komitetu Ba-
dań Rejonów Uprzemysławianych PAN i nrof 
dr Marian Frank — kierownik katedry polity-
ki społecznej UW. 

Sekretarz Seminarium Doktoranckiego 

mgr SŁAWOMIR FEDOROWICZ 


